
88













1 

PROTOKOLL 

REPRESENTANTSKAPSMØTE I HELGELAND 

AVFALLSFOREDLING IKS 
25.10.2019 

Tilstede fra representantskapet: 

Olav Terje Hoff Leder  Rødøy Kommune 

Kitt Grønningsæter  Representant Rødøy Kommune 

Geir Morten Waage  Representant Rana Kommune 

Jan Erik Arnøy Representant Rana Kommune 

Hans Myrnes  Representant Rana Kommune 

Anita Sollie  Vararepresentant Rana Kommune 

Mads Hansen  Vararepresentant Rana Kommune 

Carl Einar Isachen  Representant Lurøy Kommune 

Karl-Anton Swensen Representant Lurøy Kommune 

Tord Johansen Representant Hemnes Kommune 

Christine Trones Representant Hemnes Kommune 

Chris- Erik Haugli  Vararepresentant Hemnes Kommune 

Hanne Davidsen Representant  Nesna Kommune 

Liv- Hege Martiniussen Representant  Træna Kommune 

Tilstede fra styret: 

Eigil Dåbak  Styreleder 

Terje Ånonli  Styremedlem / Nestleder 

Håkon Lund  Styremedlem 

Siri Jakobsen  Styremedlem 

Thore Hansen Styremedlem 

Tilstede fra administrasjonen: 
Knut Hatlen  Daglig leder 

Arnt-Ove Svartis Administrasjon- og økonomileder 
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Innkalling og saksliste ble godkjent. 
 

 

Sak: 14/19 Framdrifta i HAF- orientering 

 Daglig leder orienterer om saker som pågår og planer for fremtiden.  

  

 Saksliste: 

• Lokal gjenbruksstasjon i Aldersundet 
Styret går inn for å opprette en ny gjenbruksstasjon i Rødøy, Aldersundet. Dette 

for å avlaste mobilt mottak som til stadighet blir fylt opp med avfall før ruten er 

ferdigkjørt, og er til stor frustrasjon for både innbyggerne i kommunen og 

mannskapet på mobilt mottak. 

Forslag til kontrakt mellom Brapro AS og HAF IKS, er under utarbeidelse 

• Status omorganisering av «hallen» og bygging av lager Røssvoll 
Bygging av oppkjørings ramper til hallen i Vika og bygging av lagerhall på 

Røssvoll, er like rundt hjørnet. Entreprenører er valgt og det ventes oppstart av 

bynær gjenbruksstasjon ila januar 2020.  

• Hageavfall 
Bynært hageavfallsmottak i Vokterveien Mo i Rana, har vært et positivt tiltak og 

det har vært stor aktivitet på mottaket. Dessverre er det oppdaget uønskede arter 

som gjør at vi til neste år må være litt strengere på hvordan det leveres. 

Samarbeide med kommunens gartner vil bli viktig for å unngå spredning.  

• Diverse drift 
Etc.. 

 

Sak: 15/19 Kostnadsbesparende tiltak  

Det er pr. i dag to prosesser i regi av HAF som vi ser kan generere lavere kostnader av betydning, ved 

endring av dagens praksis. Rødboks- innhenting og klippekortsystemet på gjenbruksstasjonene. Ingen 

av de to kan endres uten god og gjennomtenkt forberedelse og det kan tidligst skje fra begynnelsen av 

2020.  

HAF IKS administrasjon og styre anbefaler begge tiltak. 

Rødboks: 

• Informasjon ut til alle kunder (husstander), Rana Blad, sosiale medier og til næringslivet 

(butikkene som selger) om at det skjer, når det skjer og hvorfor det skjer 

• Informasjon om utsalgstedenes plikter i fbm returordninger 

• Valgfritt om husstandene beholder selve rødboksen (fysisk) 

• Rødboks hentes i dag inn bare for Nesna, Hemnes og Rana, det blir dermed likt for alle 

kommuner 

Prinsippet her er at ansvaret for å levere farlig avfall til godkjente mottak, skal skje via butikkene som 

i utgangspunktet satte varen i omløp eller forbruker. HAF IKS overtar ansvaret for sikker destruering 

eller resirkulering, etter forbruker, som før. 

 

Klippekort: 

• Informasjon ut til alle kunder (husstander), Rana Blad, sosiale medier om at det skjer, når det 

skjer og hvorfor det skjer 

• Bør skje parallelt med åpning av gjenbruksstasjon i Vika 

Hvorfor tar vi bort ordningen:  

«Forurensningsloven er en av de klassiske norske miljølovene, innført i 1981, med prinsippet 

om ”forurenser betaler” som et bærende element. Det er alltid forurenser som har ansvaret 

for å begrense sin forurensning, overvåke og konsekvensvurdere den, og sørge for at den blir 

minimert og at avfall blir skikkelig håndtert.» 
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Argumentasjon 

Klippekortordningen i HAF er en særordning som oppsto på grunn av positiv ubalanse i 

selvkostregnskapet og for å øke interessen for innsamling av avfall. 

I dag er selvkostregnskapet negativt og for å opprettholde balansen vil gebyret til husholdningene øke 

uforholdsmessig for hvert år. I tillegg har avfallsmengden økt slik at nedstrømsløsningene for å videre 

bearbeide avfallet blir dyrere for hvert år. 

HAF opplever også at sorteringen av avfall ikke er god nok, og foreslår at klippekortordningen blir 

erstattet med en ordning hvor kundene leverer alt avfall gratis; med unntak av restavfall og treverk. 

Dette vil øke kundenes motivasjon til å sortere bedre. 

 

Ordningen med klippekort var ment å være midlertidig og skulle gradvis fases ut. Det startet med 6 

klipp, i dag er det 3 klipp og i 2020 bør ordningen avsluttes, slik at Forurensningslovens intensjoner 

oppfylles. «Forurenser» skal bære utgiftene for egen forurensning og ikke fordeles likt på alle 

hustander. De som ikke benytter seg av ordningen bør slippe å betale for andres «forurensing».  

 

 

Betydning for dagens gebyr, hvis vi beregner 25% nedgang i innlevert avfall, utgjør 0,4% på rødboks 

og 7,1% på klippekortordningen i kostnadsreduksjon. En besparelse på ca. 4 millioner. 

 

Gjenbruksstasjoner: 

• Det er i dag to gjenbruksstasjoner i Hemnes kommune. En i Korgen og en på Hemnesberget. 

Styret har tidligere diskutert behovet og kostnadene med to kontra en og ser dermed på 

muligheten for å endre til en, og å legge den til eks. Finneidfjord for at den skal kunne nåes 

innen rimelig avstand fra begge lokasjoner. 

På grunn av eksisterende kontrakt med grunneier på Hemnesberget må saken utsettes og 

følges opp i 2020, men her bør være potensiale for innsparinger når muligheten kommer. 

      

Vedtak: 

Representantskapet mener en besparelse på ca. 4 mill. er helt i tråd med 

tidligere anbefalinger og vedtar enstemmig: 

▪ Rødboks- innhenting i regi av HAF avvikles fra og med 2020. 

▪ Klippekort avvikles fra og med 2020.  

 

Sak: 16/19  Budsjett 2020 

   Økonomileder gjennomgår forslag til budsjett punkt for punkt.  

        

Vedtak: 

 Budsjett for 2020 vedtas uten økning av gebyrer til husholdning-, septik- 

eller fritids- renovasjon 

 

Sak: 17/19 Økonomiplan 2020-2023 

 Langtidsplan frem til og med 2023, med kommentarer, fremlegges av 

økonomileder. Prinsipper for beregning av lønnsutvikling diskuteres og man 

enes om å benytte samme prinsipp som hos eierkommunene. 

 

Vedtak:  

 Økonomiplan 2020 – 2023 vedtas. Fra og med 2021 skal det benyttes TBUs 

beregninger for lønnsutvikling, i langtidsplanen. 

 

 

Sak: 18/19 Selskapsrapporten fra Deloitte 

Selskapskontrollen Rana kommune fikk gjennomført tok for seg store deler av 

HAF IKS sin funksjon som avfallsinnsamler. 
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Styret i HAF IKS har konsentrert seg om de punkter i rapporten der Deloitte 

mener det er svakheter i dagens praksis og som kan forbedres via styrearbeidet 

og de administrative rutiner. 

 

Fokusområder er; 

o Strategiplan 

o Økonomisk langtidsplan 

o Prosedyre for utarbeidelse av budsjett 

o Selvkostfondet som en del av selskapsregnskapet (diskuteres med 

revisor) 

o Beskrive grunnlaget for fastsettelse av fordelingsnøkler 

 

Dette er områder det jobbes med i administrasjonen i dag, og arbeidet vil 

fortsette ut over året. Strategiplan 2019 – 2021, prosedyre for utarbeidelse av 

budsjett og økonomisk langtidsplan er ferdig utarbeidet, mens de andre er i 

prosess. 

  

 

Vedtak: 

 Representantskapet tar saken til orientering 

 

Sak: 19/19  Pwc- rapporten fra Rana kommune 

 Styret ba i innkallingen representantskapet avklare status i saken. Ordfører og 

representant for Rana kommune orienterte om kommunens synspunkter og om 

årsaken til utarbeidelse av rapporten. 

Rapport fra PWC anbefaler at man gjør en vurdering av stordriftsfordeler ved 

et tettere samarbeide eller eventuelt en sammenslåing av HAF og SHMIL. 

Representantskapet diskuterte saken grundig og kom frem til følgende vedtak. 

 Vedtak: 

 Representantskapet ber kommunestyrene i eierkommunene I HAF IKS om å 

avklare spørsmålet om utarbeidelse av felles eierskapsmelding og utredning 

om eventuell endring av selskapsform og samarbeid eller sammenslåing 

med andre selskaper. 

 

 

Sak: 20/19 Valg av styremedlemmer HAF IKS 

 Styrets leder og 2 styremedlemmer er på valg. Valgkomiteens innstilling ble 

fremlagt og er som følger: 

 

Valgkomiteen i HAF består av følgende personer: 

Geir Waage, leder 

Hanne Davidsen 

Aino Olaissen 

 

Følgende  er på valg: 

Styreleder Eigil Dåbakk  

Nestleder Terje Ånonli 

Styremedlem Siri Jakobsen 

 

Vararepresentanter: 

Per Gunnar Hjorten 

Peder Morten Olsen. 
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Valgkomiteen har følgende innstilling 

Styreleder Eigil Dåbakk (gjenvalg) 

Nestleder Terje Ånonli (gjenvalg) 

Styremedlem Siri Jakobsen (gjenvalg) 

Vararepresentanter: 

Per Gunnar Hjorten (gjenvalg) 

Peder Morten Olsen (gjenvalg) 

 

Valgene gjøres for 2 år. (årsmøtet april 2021) 

Valgkomiteens innstilling er enstemmig. 

 

 Vedtak: 

 Representantskapet vedtar enstemmig valgkomiteens innstilling, som gjøres 

for 2 år. 

  

Styret: 

Styreleder, Eigil Dåbakk  

Nestleder, Terje Ånonli 

Styremedlem, Siri Jakobsen 

 

Vararepresentanter: 

Per Gunnar Hjorten 

Peder Morten Olsen 

 

 

Sak: 21/19  Eventuelt 

   Ingen saker 

 

 

 

 

 

25.10.2019 

 

Sign.:  Geir Morten Waage  Mads Hansen  Hans Myrnes 


